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Møteprotokoll 
 

Bystyret 
 
 

Møtested: Bystyresalen, 3. etg    
Møtedato: 28.01.2010 Tid: kl. 17.00 
 
Til stede på møtet 
Medlemmer: Rita Ottervik, Rune Olsø, Ole Kristian Lundereng, Aase Sætran, Geir 

Waage, Sissel Trønsdal, Gerda Rekstad, Hanne Moe Bjørnbet, Rita Kumar, 
Ragnhild Nyhagen (fra kl. 18.00), Ismail Elmi, Francis Chagula, Aage 
Borrmann, Trine Sumstad Wigtil, Randi Sakshaug, Arne Bjørlykke, Nils 
Nesjan, Jens Dale Røttereng, Per Digre, Heidi Eidem, Roger Holmeng, John 
Stene, Øyvind Brastein, Vibeke Sivertsen, Lars Sperre, Ingvill Kvernmo, 
Frøydis Gaare, Cath Jane Ramfjord, Jan-Åge Sneve Gundersen, Yngve 
Brox, Michael Setsaas, Merethe Baustad Ranum, Nina Wikan, Tone Stav, 
Otto Albert Hammervold, Niklaus Haugrønning, Lars Tvete, Arnstein 
Hellem, Kristian Dahlberg Hauge, Morten Kokaas, Elin M Andreassen, 
Harald Berg, Julie Hjemås Gule, Torgny Hagerup, Morten Ellefsen, Hans 
Borge, Arnt-Inge Enoksen, Jorunn Kofoed, Terje Justin Østhus, Marianne 
Lehn, Knut Fagerbakke, Elin Kvikshaug Berntsen, Torleif Hugdahl, Kenneth 
T. Kjelsnes, Bekes Berwari, Ottar Michelsen, Jon Gunnes, Guri Melby, 
Erling Moe, Odd Anders With, Dorthe Stevik Ommedal, Espen Agøy 
Hegge, Arne Byrkjeflot, Mona Bjørn, Peder Martin Lysestøl, Kolbjørn 
Frøseth (fra kl. 19.00), Tone Sofie Aglen (til kl. 19.00), Harald Nissen, Jan 
Bojer Vindheim, Trond Svenkerud, Svein Otto Nilsen 

Varamedlemmer: Bente Gaarder Andersen, Rachanee Maria Holt, Aasta Loholt, Terje Moen, 
Leif Samstad, Erna Terese Wiker, Bjarne Søreng, Anne Sophie Hunstad, 
Ida Ødegaard, Jens-Christian Hørløck, Synnøve Hopsø, Kjetil Utne, Geir 
Arne Aune Hovd, Ellen Johansen, Torill Skaftnesmo, Kari Borten Moe 

Meldt forfall: Torgeir Gimse, Øyvind Brandtzæg, Tonje Bakke, Roar Aas, Ola Johnsen 
Lenes, Ragnhild Nyhagen (til kl. 18.00), Stian Johansen, Jørgen Knapskog, 
Monica Fornes, Siri Holm Lønseth, Bengt Eidem, Anette Ljosdal Havmo, 
Tore A. Torp, Sissel Solbu Kotte, Linn Marita Brodal, Kolbjørn Frøseth (til 
kl. 19.00), Tone Sofie Aglen (fra kl. 19.00) 

Ikke møtt:  
Fra administrasjonen: Rådmann Snorre Glørstad, kommunaldirektørene Elin Rognes Solbu, Jorid 

Midtlyng, Carl Jakob Midttun, Helge Garåsen, Thorbjørn Bratt,  
Møteleder: Ordfører Rita Ottervik 
Fra sekretariatet: Kari Aarnes 
 
Til stede 85 representanter. 
 
De meldte forfall ble enstemmig godkjent. 



 
Innkalling og sakliste ble godkjent. 
 
Ordfører opplyste om følgende: 
• Sak 129/09 ”Finansieringsavtale for gjennomføring av teknisk infrastruktur på Ranheim og kjøp 

av areal fra Peterson Ranheim as og Høeg eiendom as” ble utsatt i bystyremøtene 19.11.09 og 
17.12. 09. Da det ikke er oppnådd enighet i saken foreslo ordfører at saken sendes tilbake til 
rådmannen. Bystyret sluttet seg til dette.  

• To tilleggssaker er lagt på plassene og utsendt på e-post: Sak 16/10 Endringer for SV og Sak 
17/10 Endringer for Rødt. Bystyret godkjente å behandle disse. 

• Formannskapet behandlet 19.01.10 sak 16/10 ”Killingdal - Ila. Miljøsanering og opprydding” 
som hastesak etter kommunelovens § 13.  Dokumentene i saken er lagt ut på kommunens 
hjemmeside, og kan leses i neste bystyrehefte.  

 
Det var meldt en inhabilitet til dagens møte. John Stene (Ap) anser seg som inhabil i hht 
forvaltningslovens §6 andre ledd i sak  07/10 ”Opplæringstilbudet for elever med vansker innenfor 
autismespekteret”, da han er ansatt i enhet som blir berørt. Det var ingen innsigelser til de øvrige 
representantenes habilitet. 
 
Ordfører opplyste om at det ikke vil bli gitt utvida taletid og ba om fullmakt til å ordne saklista.   
 
DET VAR MELDT FØLGENDE PRIVATE FORSLAG: 
 
1. Fra Svein Otto Nilsen (DEM): 

Lav bemanning gir høyere sykefravær 
 

2. Fra Svein Otto Nilsen (DEM): 
Sjøfartsmuseet inn i Tordenskjoldbrygga 

 
DET VAR MELDT FØLGENDE KORTSPØRSMÅL: 
 
1. Fra Svein Otto Nilsen (DEM): 

Svarte nattklubber i Trondheim 
 

2. Fra Trond O Svenkerud (PP): 
Ekstra honorering til ansatte med lavt sykefravær 
 

3. Fra Svein Otto Nilsen (DEM): 
Hva skjer på Myra ved Kyvatnet? 

 
 
Dagens kulturinnslag fra Kulturskolen var en percussionsgruppe bestående av Ida Marie Svanholm 
Heggvold, Bjørn Christian Svarstad, Erlend Wormdahl og Simen Helbæk Kjølberg. De fremførte 
Rock Trap av William J. Schinstine. 



SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.  
1/10 09/45208  
 OPPREISNINGSORDNINGEN FOR TIDLIGERE BARNEVERNSBARN - 

SLUTTRAPPORT  
 

2/10 09/40968  
 HANDLINGSPLAN FOR KUNST OG KULTUR 2005-2013 - RULLERING 

AV HANDLINGSPROGRAM FOR KUNST FOR PERIODEN 2010-2013 
 

3/10 09/40014  
 STORE LILLE TRONDHEIM - I VERDEN INTERNASJONAL SRATEGI 

FOR TRONDHEIM KOMMUNE 
 

4/10 09/39380  
 TRONDHEIM KOMMUNES ARBEIDSGIVERPOLITIKK 2010 - 2015  

 
5/10 09/48920  
 SYKEFRAVÆR  

 
6/10 09/48589  
 HELHETLIG AKTIVITETSPLAN FOR GRANÅSEN  

 
7/10 09/47040  
 EN FORELØPIG MELDING OM UTVIKLINGEN AV 

OPPLÆRINGSTILBUDET FOR ELEVER MED VANSKER INNENFOR 
AUTISMESPEKTERET  
 

8/10 07/34847  
 RANHEIM VESTRE, STRANDOMRÅDE 4, REGULERINGSPLAN 

 
9/10 05/33269  
 KVENILD SØNDRE OG ØSTRE, TORGAARD VESTRE, 

REGULERINGSPLAN  
 

10/10 06/6315  
 TORGÅRD 310/1, REGULERINGSPLAN  

 
11/10 07/39116  
 ØSTRE ROSTEN 64, OBS BYGG SYD, PRIVAT FORSLAG TIL 

REGULERINGSPLAN  
 

12/10 09/13889  
 NYGATA 2 OG 4 - SALG AV EIENDOM  

 



 
 
13/10 09/45262  
 PRESTHUSVEGEN PÅ RANHEIM - PRIVAT FORSLAG FRA SVEIN 

OTTO NILSEN (DEM)  
 

14/10 09/1148  
 VALG AV STYRE TIL STAVNE ARBEID OG KOMPETANSE KF  

 
15/10 10/301  
 ENDRINGER FOR FREMSKRITTSPARTIET  

 
16/10 10/301  
 ENDRING FOR SOSIALISTISK VENSTREPARTI  

 
17/10 10/301  
 ENDRINGER FOR RØDT  
 



Sak 1/10  
 
OPPREISNINGSORDNINGEN FOR TIDLIGERE BARNEVERNSBARN - 
SLUTTRAPPORT  
 
INNSTILLING: 
1. Bystyret tar sluttrapporten om oppreisningsordningen for tidligere barnevernsbarn til orientering.  
2. Bystyret ber rådmannen ta initiativ overfor KS til en evaluering av de kommunale 

oppreisningsordningene. En slik evaluering bør gjennomføres i samarbeid med andre storbyer 
som har hatt tilsvarende ordning som Trondheim.   

 
Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene KrF, Ap, SV, R, FrP og H følger saken: 
Det vises til den vellykkede prosessen med oppreisningsordningen for tidligere barnevernsbarn. 
Kontakten med gruppa fra Osloveien viser at det er felles interesse for å fortsette kontakten med 
kommunen også etter at oppgjøret nå er gjennomført. 
Denne gruppen har både et verdifullt erfaringsgrunnlag, nettverk og vilje til fortsatt å hjelpe personer 
som har fått oppreisningsordning, men som fremdels har utfordringer. 
Vi ber derfor om at det lages en samarbeidsavtale hvor begge parters ressurser kan utnytte i 
fremtiden. 
 
Saksordfører: Hanne Moe Bjørnbet (Ap) 
 
Behandling: 
Ordfører redegjorde for bakgrunnen for saken. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
PP, V, DEM, MDG, Sp sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
 
VEDTAK: 
 
1. Bystyret tar sluttrapporten om oppreisningsordningen for tidligere barnevernsbarn til orientering.  
2. Bystyret ber rådmannen ta initiativ overfor KS til en evaluering av de kommunale 

oppreisningsordningene. En slik evaluering bør gjennomføres i samarbeid med andre storbyer 
som har hatt tilsvarende ordning som Trondheim.   

 
FLERTALLSMERKNAD - KrF, Ap, SV, R, FrP, H, PP, V, DEM, MDG, Sp: 
Det vises til den vellykkede prosessen med oppreisningsordningen for tidligere barnevernsbarn. 
Kontakten med gruppa fra Osloveien viser at det er felles interesse for å fortsette kontakten med 
kommunen også etter at oppgjøret nå er gjennomført. 
Denne gruppen har både et verdifullt erfaringsgrunnlag, nettverk og vilje til fortsatt å hjelpe personer 
som har fått oppreisningsordning, men som fremdels har utfordringer. 
Vi ber derfor om at det lages en samarbeidsavtale hvor begge parters ressurser kan utnytte i 
fremtiden. 
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HANDLINGSPLAN FOR KUNST OG KULTUR 2005-2013 - RULLERING AV 
HANDLINGSPROGRAM FOR KUNST FOR PERIODEN 2010-2013 
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar rådmannens forslag til Handlingsprogram for kunst for perioden 2010-2013. 
 
Til vedlegg 1: Handlingsprogram for kunst 2010-2013, side 9 – nytt satsningsområde: 
Satsningsområde 6: Styrke scenekunstfeltet for barn. 
*Styrke samarbeidet med de frie scenekunstaktørene som har vist satsningsvilje på dette området 
*Styrke og målrette den økonomiske innsatsen på scenekunstfeltet rettet mot barn 
*Arbeide for å realisere et Barnas Teater i Trondheim  
 
Som uttrykt flere steder i denne saken, er det til dels store utfordringer knyttet til det å skape gode 
tilbud for barn og unge innenfor scenekunstområdet.  Det dreier seg blant annet om hvorvidt 
teaterinstitusjonene som mottar offentlige tilskudd faktisk leverer tilstrekkelig med teaterforestillinger 
for unge. Det er viktig å arbeide videre for at de hver for seg og i samarbeid kan styrke disse 
tilbudene til barn og unge.  
 
Minst like viktig er det å øke innsatsen på scenekunsttilbud hvor barn og unge er involvert som 
deltakere, og ikke bare som tilskuere.  Her har vi alt for få tilbud, og disse rekrutterer trolig skjevt i 
skolekretsene på samme måte som Trondheim Kulturskoles tilbud. Det er flere aktører, slik at det 
kan være vanskelig å finne fram til aktuelle tilbud. Prisnivå og tilgjengelighet i nærmiljøet har også stor 
betydning. Disse problemstillingene gjelder for både barn og ungdom, men denne saken holder i det 
følgende fokus på tilbudene rettet spesielt mot barn. 
 
Dette er forankret i vedtatt budsjett for 2010. I budsjettet fra AP, SV, MDG og SP finnes på sidene 
3, 7 og 8 de vedtatte forslagene som skaper grunnlaget for arbeidet med å styrke scenekunstfeltet 
for barn. Rådmannen bes her om en sak for å heve bredden og innsatsen på området, ved å styrke 
de aktørene som har vist vilje til å satse på dette, og ved å trekke disse med i det videre arbeidet. 
Målet for arbeidet kan være å realisere et Barnas Teater i Trondheim, enten som en institusjon eller 
som en nettverksorganisasjon med flere aktører og skiftende spillesteder.  
 
Rådmannen bes også fremme en sak for bystyret i første halvdel av 2010 med en totalgjennomgang 
av tilskudd og støtte til lag, organisasjoner og tiltak. Hensikten er å gi støtte mer treffsikkert i forhold 
til målene. Dette vil kunne styrke og målrette den økonomiske innsatsen på scenekunstfeltet rettet 
mot barn. Et annet vedtak som vil kunne styrke innsatsen gjelder Trondheim kommunale kulturskole. 
Her bes Rådmannen snarest mulig i 2010 søke statlige midler til utviklingsprosjekter innenfor 
kulturskoletilbudet. Målene er å utvikle og igangsette lavterskeltilbud innenfor skolekretser med 
særlig lav rekruttering, organisert innenfor SFO for barn 6-10 år, og i form av kortere kurs og 
workshops. Dette er godt egnet for scenekunstfeltet, og gjerne i samarbeid mellom TKK og de 
øvrige aktive innenfor scenekunstfeltet for barn.  
 
Satsingsområde 5 – Styrke det internasjonale samarbeidet - tillegg: 



I 2011 vil Trondheim kommune samarbeide med NTNU om landtema India. De bør også gi seg 
uttrykk gjennom den internasjonale kultursatsingen dette året. 
 
 
Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene, H, FrP, V, Ap og SV følger saken: 
Trondheim har en lang historie som et senter for kunnskap og teknologi, men mange verdifulle 
gjenstander blir dårlig tatt vare på og vi står til dels i fare for å miste viktig historie. Tilsvarende har 
enkeltpersoner og fagmiljøer gjennom tidene spilt en rolle lokalt, nasjonalt og internasjonalt som er 
lite kjent. Det er NTNU og de andre institusjonene som har hovedansvaret for å gjøre noe med 
denne situasjonen, men også Trondheim Kommune kan som vertskap for kunnskapsinstitusjonene 
bidra til at byens stolte historie på dette feltet blir vist frem på en god måte. 
 
Saksordfører: Guri Melby (V) 
 
Behandling: 
 
 
Randi Sakshaug (Ap) fremmet følgende merknad pva Ap: 
Som uttrykt flere steder i denne saken, er det til dels store utfordringer knyttet til det å skape gode 
tilbud for barn og unge innenfor scenekunstområdet. Det dreier seg blant annet om hvorvidt 
teaterinstitusjonene som mottar offentlige tilskudd faktisk leverer tilstrekkelig med teaterforestillinger 
for unge. Det er viktig å arbeide videre for at de hver for seg og i samarbeid kan styrke disse 
tilbudene til barn og unge.  
Minst like viktig er det å øke innsatsen på scenekunsttilbud hvor barn og unge er involvert som 
deltakere, og ikke bare som tilskuere.  Her har vi alt for få tilbud, og disse rekrutterer trolig skjevt i 
skolekretsene på samme måte som Trondheim Kulturskoles tilbud. Det er flere aktører, slik at det 
kan være vanskelig å finne fram til aktuelle tilbud. Prisnivå og tilgjengelighet i nærmiljøet har også stor 
betydning. Disse problemstillingene gjelder for både barn og ungdom, men denne saken holder i det 
følgende fokus på tilbudene rettet spesielt mot barn.  
Dette er forankret i vedtatt budsjett for 2010. Rådmannen ble bedt om en sak for å heve bredden og 
innsatsen på området, ved å styrke de aktørene som har vist vilje til å satse på dette, og ved å trekke 
disse med i det videre arbeidet. Målet for arbeidet kan være å realisere et Barnas Teater i 
Trondheim, enten som en institusjon eller som en nettverksorganisasjon med flere aktører og 
skiftende spillesteder.  
Trondheim kommunes budsjett ba Rådmannen også fremme en sak for bystyret i første halvdel av 
2010 med en totalgjennomgang av tilskudd og støtte til lag, organisasjoner og tiltak. Hensikten er å gi 
støtte mer treffsikkert i forhold til målene. Dette vil kunne styrke og målrette den økonomiske 
innsatsen på scenekunstfeltet rettet mot barn.  
Rådmannen ble videre bedt om snarest mulig i 2010 å søke statlige midler til utviklingsprosjekter 
innenfor kulturskoletilbudet. Målene er å utvikle og igangsette lavterskeltilbud innenfor skolekretser 
med særlig lav rekruttering, organisert innenfor SFO for barn 6-10 år, og i form av kortere kurs og 
workshops. Dette er godt egnet for scenekunstfeltet, og gjerne i samarbeid mellom TKK og de 
øvrige aktive innenfor scenekunstfeltet for barn.  
 



Peder M. Lysestøl (R) foreslo tillegg til satsingsområde 1: 
Det er et mål å motarbeide en kostnadsutvikling som gjør at lokale kunstnere prises ut av markedet 
for konsertlokaler. 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) fremmet følgende merknad pva FrP:  
Gjeldende sak er en oppfølging av eksisterende plan og tidligere fremlagte statusdokument som viser 
oppfølging av ulike vedtak innenfor kunstområdet i Trondheim. FrP har vært uenig i en rekke av 
disse enkeltstående vedtakene, men tar til etterretning vedtakene om å gjennomføre disse 
prosjektene ved behandlingen av gjeldende sak. 
Imidlertid er Trondheim kommune nå i en svært alvorlig økonomisk situasjon hvor lovpålagte 
oppgaver i første rekke bør prioriteres og skjermes. Det ønskes derfor presisert noen enkeltområder 
hvor eksisterende områder av merknadsstiller anses å falle utenfor hva som bør anses å være 
kommunens prioriterte kjerneoppgaver. 
Kommunens kunstnerleilighet i Berlin. Trondheim kommune har gjennom flere år stilt til 
disposisjonen et gratis tilbud med kunstnerleilighet i Berlin. I en alvorlig økonomisk situasjon hvor det 
kuttes i tilbudet til de svakeste bør ikke dette anses å være en prioritert oppgave for kommunen. 
Kulturstipend Ramallah. Ramallah ble vedtatt som Trondheims vennskapsby i 2004. Tre år senere 
ble kulturstipendet innført for å øke det profesjonelle kunst- og kulturstipendet mellom de to byene. 
På denne måten prioriteres samarbeidet med Ramallah annerledes og høyere enn øvrige 
vennskapsbyer hva gjelder ressursbruk. 
Utsmykkingsordningen. Dagens utsmykkingsordning binder opp 0,7% av kommunens investeringer 
til kunstnerisk utsmykking. I dagens økonomiske situasjon vil et slikt tallfestet mål være uakseptabelt 
høyt. Det foreslås derfor å avvikle utsmykkingsordningen og frikoble kunstnerisk utsmykking fra det 
totale investeringsvolumet. 
Knutepunktsavtalene. Gjennom de såkalte knutepunktsavtalene har Trondheim kommune 
forpliktet seg til å følge utviklingen i statens bevilgninger til de store kulturinstitusjonene. I årets 
budsjett medfører dette store urimeligheter, all den tid Trondheim kommune gjennom avtalene sikrer 
store ekstrabevilgninger til de store kulturinstitusjonene, mens det øvrige kultur- og idrettslivet 
opplever betydelig kutt. Det foreslås derfor at samarbeidsavtalen om landsdels- og 
knutepunktinstitusjonene sies opp. Dette for å sikre sterkere frihetsgrad i disponeringen av 
kulturmidlene. En evt. ny avtale mellom stat, fylke og kommune skal forelegges bystyret for 
godkjenning.  
 
Utviklingen av kunstlivet i Trondheim bør så langt som mulig baseres på næringsmessige prinsipper. 
Kunstproduksjon bør fristilles fra offentlig detaljstyring slik at det i stor grad baserer seg på en 
etterspørsel fra markedet.  
 
Votering: 
Innstillingen avsnitt 1, 2 og 6 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen avsnitt 3, 4 og 5 fikk ingen stemmer og falt.  
Lysestøls forslag fikk 4 stemmer (3R, 1DEM) og falt. 
KrF, R, V, Sp sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
PP sluttet seg til merknaden fra FrP, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
H, FrP, SV, V, KrF, R, Sp, MDG, PP, DEM sluttet seg til merknaden fra Ap. 
 
 



VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar rådmannens forslag til Handlingsprogram for kunst for perioden 2010-2013 med 
følgende endringer: 
 
Tillegg i tekst til satsingsområde 5 – Styrke det internasjonale samarbeidet: 
I 2011 vil Trondheim kommune samarbeide med NTNU om landtema India. De bør også gi seg 
uttrykk gjennom den internasjonale kultursatsingen dette året. 
 
Nytt satsningsområde 6: Styrke scenekunstfeltet for barn. 
• Styrke samarbeidet med de frie scenekunstaktørene som har vist satsningsvilje på dette området 
• Styrke og målrette den økonomiske innsatsen på scenekunstfeltet rettet mot barn 
• Arbeide for å realisere et Barnas Teater i Trondheim  
 
FLERTALLSMERKNAD – Ap, H, FrP, SV, V, KrF, R, Sp, MDG, PP, DEM: 
Som uttrykt flere steder i denne saken, er det til dels store utfordringer knyttet til det å skape gode 
tilbud for barn og unge innenfor scenekunstområdet. Det dreier seg blant annet om hvorvidt 
teaterinstitusjonene som mottar offentlige tilskudd faktisk leverer tilstrekkelig med teaterforestillinger 
for unge. Det er viktig å arbeide videre for at de hver for seg og i samarbeid kan styrke disse 
tilbudene til barn og unge.  
 
Minst like viktig er det å øke innsatsen på scenekunsttilbud hvor barn og unge er involvert som 
deltakere, og ikke bare som tilskuere.  Her har vi alt for få tilbud, og disse rekrutterer trolig skjevt i 
skolekretsene på samme måte som Trondheim Kulturskoles tilbud. Det er flere aktører, slik at det 
kan være vanskelig å finne fram til aktuelle tilbud. Prisnivå og tilgjengelighet i nærmiljøet har også stor 
betydning. Disse problemstillingene gjelder for både barn og ungdom, men denne saken holder i det 
følgende fokus på tilbudene rettet spesielt mot barn.  
 
Dette er forankret i vedtatt budsjett for 2010. Rådmannen ble bedt om en sak for å heve bredden og 
innsatsen på området, ved å styrke de aktørene som har vist vilje til å satse på dette, og ved å trekke 
disse med i det videre arbeidet. Målet for arbeidet kan være å realisere et Barnas Teater i 
Trondheim, enten som en institusjon eller som en nettverksorganisasjon med flere aktører og 
skiftende spillesteder.  
 
Trondheim kommunes budsjett ba Rådmannen også fremme en sak for bystyret i første halvdel av 
2010 med en totalgjennomgang av tilskudd og støtte til lag, organisasjoner og tiltak. Hensikten er å gi 
støtte mer treffsikkert i forhold til målene. Dette vil kunne styrke og målrette den økonomiske 
innsatsen på scenekunstfeltet rettet mot barn.  
 
Rådmannen ble videre bedt om snarest mulig i 2010 å søke statlige midler til utviklingsprosjekter 
innenfor kulturskoletilbudet. Målene er å utvikle og igangsette lavterskeltilbud innenfor skolekretser 
med særlig lav rekruttering, organisert innenfor SFO for barn 6-10 år, og i form av kortere kurs og 
workshops. Dette er godt egnet for scenekunstfeltet, og gjerne i samarbeid mellom TKK og de 
øvrige aktive innenfor scenekunstfeltet for barn.  
 
 



FLERTALLSMERKNAD - H, FrP, V, Ap, SV, KrF, R, V, Sp: 
Trondheim har en lang historie som et senter for kunnskap og teknologi, men mange verdifulle 
gjenstander blir dårlig tatt vare på og vi står til dels i fare for å miste viktig historie. Tilsvarende har 
enkeltpersoner og fagmiljøer gjennom tidene spilt en rolle lokalt, nasjonalt og internasjonalt som er 
lite kjent. Det er NTNU og de andre institusjonene som har hovedansvaret for å gjøre noe med 
denne situasjonen, men også Trondheim Kommune kan som vertskap for kunnskapsinstitusjonene 
bidra til at byens stolte historie på dette feltet blir vist frem på en god måte. 
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STORE LILLE TRONDHEIM - I VERDEN. INTERNASJONAL STRATEGI FOR 
TRONDHEIM KOMMUNE 
 
INNSTILLING: 

1) Bystyret vedtar Internasjonal strategi for Trondheim kommune, som vist i dette saksframlegg 
og i vedlegg nr 1 – Bakgrunnsdokument 

2) Formannskapet gis fullmakt til å vedta handlingsprogram som følge av vedtatt strategi 
3) Bystyret ber om at disse strategiene om nødvendig justeres i tråd med de vedtak bystyret 

fatter i strategisk næringsplan. 
4) Det vedtas slike tillegg/endringer 

a. Strategi 1) Trondheim kommune skal ha en tilretteleggerrolle og bidra til økt 
internasjonal kontakt og samarbeid innen utdanning, forskning, helse, kultur- og 
næringsliv. 

b. Strategi 3)Nytt punkt f:Trondheim kommune skal samarbeide nært med frivillige 
organisasjoner med tanke på kompetanseutveksling og inkludering. 

c. Strategi 4) Tillegg i punkt d: Trondheim kommune skal arbeide for i sterkere grad å 
utnytte relevante internasjonale kontakter gjennom å involvere kunnskapsmiljøer, 
frivillige organisasjoner, kultur og næringsliv i forbindelse med 
representasjonsoppgaver og vertskapsrolle. 

d. Endring pkt h) strategi 4:……… og kongresser og KULTURELLE 
ARRANGEMENTER (erstatter begivenheter) i byrommet 

e. Nytt pkt. g) strategi 1: Bevisst bruke Trondheims (profesjonelle) kulturelle ressurser i 
byens internasjonale strategi. 

f. Tillegg strategi 1. Trondheim Kommune skal ha en pådriverrolle i forhold til nasjonale 
myndigheter når det gjelder å påvirke internasjonale avtaler, vedtak og direktiv som 
kan få betydning for Trondheim og byens innbyggere.  

g. Tillegg strategi 1. Det er ønskelig at kompetanse og erfaring hos innbyggere med 
internasjonal bakgrunn trekkes inn i dette arbeidet 

5) I en stadig mer globalisert verden er Trondheim kommunes håndtering av de internasjonale 
relasjoner og utviklingen av internasjonal kompetanse svært viktig. Bystyret er godt fornøyd 
med det arbeid som er gjort for å utvikle en tidsmessig internasjonal strategi. Bystyret vil 
likevel påpeke flere momenter: 



a. Internasjonal kommunikasjon og informasjonsutveksling skjer i stadig større grad i 
digital form. En digital internasjonal informasjonsstrategi må derfor inngå i den 
internasjonale strategien. 

b. Internasjonal kontakt og samarbeid skal gi både barn, unge og voksne kunnskap om 
globale utfordringer og muligheter. 

c. Tilgangen til høyt kvalifisert arbeidskraft fra utlandet – ekspertinnvandrere – er viktig 
også for næringsliv, kultur og offentlig sektor. 

d. Næringslivet, reiselivet og kultursektoren må inkluderes i det internasjonale forum 
som tenkes etablert. 

Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene KrF, H, FrP, Ap, SV og Rødt følger saken. 
Bystyret ber om at saken om vennskapsbyer inneholder en finansieringsplan.  
 
Saksordfører: Espen Agøy Hegge (KrF) 
 
Behandling: 
 
Jan Bojer Vindheim (MDG) foreslo endringer i Mål for Trondheims internasjonale arbeid: 
1)      Følgende legges til i kulepunkt 2: 
…fornye samfunnet og styrke bærekraftig utvikling ….. 
 
2)      Følgende nye kulepunkt legges til: 
• i størst mulig grad være basert på et solidaritetsperspektiv 
 

Peder M. Lysestøl (R) foreslo tillegg til strategiplanen: 
• Trondheim kommune vil ta imot flyktninger i forhold til de behovene for bosetting staten melder.   
• Arbeidet med å styrke barn og ungdoms kunnskap om globale utfordringer som migrasjon, 

fattigdom og miljøtrusselen må vektlegges   
 
Torgny Hagerup (FrP) foreslo: 
Bystyret forutsetter at det i budsjettet er avsatt tilstrekkelige midler til å gjennomføre utredningen av 
handlingsprogram og gjennomføringen av dette. Dersom midler ikke er budsjettert legges 
programmet ”på is” til midler forefinnes. 
 
Niklaus Haugrønning (H) foreslo: 
Trondheim har 22 konsulat for 22 forskjellige land. Konsulene inviteres til å delta med en 
representant i det internasjonale forum som tenkes etablert. 
 
Rune Olsø (Ap) foreslo alternativt til innstillingens punkt 4 F: 
Bystyret viser til at man tidligere har uttalt seg i saker som har overordnet betydning for Trondheim. 
Bystyret forutsetter at denne praksis fortsetter. 
 
Votering: 
Innstillingen unntatt pkt 4f ble enstemmig vedtatt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingen 4f og Olsøs forslag ble Olsøs forslag vedtatt mot 10 
stemmer (7SV, 3R) avgitt for innstillingen. 



Vindheims forslag del 1 ble vedtatt mot 28 stemmer (13H, 13FrP, 1PP, 1DEM). 
Vindheims forslag del 2 ble vedtatt mot 28 stemmer (13H, 13FrP, 1PP, 1DEM). 
Hagerups forslag fikk 15 stemmer (13FrP, 1PP, 1DEM) og falt. 
Lysestøls forslag pkt 1 fikk 3 stemmer (3R) og falt.  
Lysestøls forslag pkt 2 fikk 14 stemmer (7SV, 3R, 2Sp, 2MDG) og falt. 
Haugrønnings forslag ble vedtatt mot 2 stemmer (1R, 1PP). 
PP, Sp, MDG, V sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen 
 
VEDTAK: 
 
1) Bystyret vedtar Internasjonal strategi for Trondheim kommune, som vist i dette saksframlegg og 

i vedlegg nr 1 – Bakgrunnsdokument  
2) Formannskapet gis fullmakt til å vedta handlingsprogram som følge av vedtatt strategi 
3) Bystyret ber om at disse strategiene om nødvendig justeres i tråd med de vedtak bystyret fatter i 

strategisk næringsplan. 
4) Det vedtas slike tillegg/endringer 

a. Strategi 1) Trondheim kommune skal ha en tilretteleggerrolle og bidra til økt internasjonal 
kontakt og samarbeid innen utdanning, forskning, helse, kultur- og næringsliv. 

b. Strategi 3)Nytt punkt f:Trondheim kommune skal samarbeide nært med frivillige 
organisasjoner med tanke på kompetanseutveksling og inkludering. 

c. Strategi 4) Tillegg i punkt d: Trondheim kommune skal arbeide for i sterkere grad å utnytte 
relevante internasjonale kontakter gjennom å involvere kunnskapsmiljøer, frivillige 
organisasjoner, kultur og næringsliv i forbindelse med representasjonsoppgaver og 
vertskapsrolle. 

d. Endring pkt h) strategi 4:……………… og kongresser og KULTURELLE 
ARRANGEMENTER (erstatter begivenheter) i byrommet 

e. Nytt pkt. g) strategi 1: Bevisst bruke Trondheims (profesjonelle) kulturelle ressurser i byens 
internasjonale strategi. 

f. Bystyret viser til at man tidligere har uttalt seg i saker som har overordnet betydning for 
Trondheim. Bystyret forutsetter at denne praksis fortsetter. 

g. Tillegg strategi 1. Det er ønskelig at kompetanse og erfaring hos innbyggerne med 
internasjonal bakgrunn trekkes inn i dette arbeidet 

5) I en stadig mer globalisert verden er Trondheim kommunes håndtering av de internasjonale 
relasjoner og utviklingen av internasjonal kompetanse svært viktig. Bystyret er godt fornøyd 
med det arbeid som er gjort for å utvikle en tidsmessig internasjonal strategi. Bystyret vil likevel 
påpeke flere momenter: 
a. Internasjonal kommunikasjon og informasjonsutveksling skjer i stadig større grad i digital 

form. En digital internasjonal informasjonsstrategi må derfor inngå i den internasjonale 
strategien. 

b. Internasjonal kontakt og samarbeid skal gi både barn, unge og voksne kunnskap om 
globale utfordringer og muligheter. 

c. Tilgangen til høyt kvalifisert arbeidskraft fra utlandet – ekspertinnvandrere – er viktig også 
for næringsliv, kultur og offentlig sektor. 

d. Næringslivet, reiselivet og kultursektoren må inkluderes i det internasjonale forum som 
tenkes etablert. 
 



6) Endringer i Mål for Trondheims internasjonale arbeid: 
1) Følgende legges til i kulepunkt 2: 
…fornye samfunnet og styrke bærekraftig utvikling ….. 
 
2) Følgende nye kulepunkt legges til: 
• i størst mulig grad være basert på et solidaritetsperspektiv 

 
7) Trondheim har 22 konsulat for 22 forskjellige land. Konsulene inviteres til å delta med en 

representant i det internasjonale forum som tenkes etablert. 
 
FLERTALLSMERKNAD - KrF, H, FrP, Ap, SV, R, PP, Sp, MDG, V: 
Bystyret ber om at saken om vennskapsbyer inneholder en finansieringsplan.  
 
  
 
 
PRIVATE FORSLAG: 
 
Fra Svein Otto Nilsen (DEM): Lav bemanning gir høyere sykefravær 
Ordfører foreslo forslaget oversendt finans- og næringskomiteen. 
Bystyret sluttet seg til dette. 
 
Fra Svein Otto Nilsen (DEM): Sjøfartsmuseet inn i Tordenskjoldbrygga 
Ordfører foreslo forslaget oversendt kultur-, idrett- og friluftslivskomiteen. 
Bystyret sluttet seg til dette. 
 
KORTSPØRSMÅL: 
 
Svein Otto Nilsen (DEM) begrunnet sitt spørsmål ”Svarte nattklubber i Trondheim”. Spørsmålet 
ble besvart av kommunaldirektør Elin Rognes Solbu. 
 
Trond O Svenkerud (PP) begrunnet sitt spørsmål ”Ekstra honorering til ansatte med lavt 
sykefravær”. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Elin Rognes Solbu. 
 
Svein Otto Nilsen (DEM) begrunnet sitt spørsmål ”Hva skjer på Myra ved Kyvatnet?”. 
Spørsmålet ble besvart av ordfører Rita Ottervik (Ap). 
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TRONDHEIM KOMMUNES ARBEIDSGIVERPOLITIKK 2010 - 2015  
 
INNSTILLING 
Bystyret vedtar Trondheim kommunes arbeidsgiverpolitikk 2010 - 2010, med de vedtatte endringer. 



1) Trondheim kommune skal arbeide mot sosial dumping og forsikre seg om at oppdragstakere for 
kommunen godtar solidaransvar som forutsetning for oppdraget og ikke bryter lov og 
avtaleverk. 

2) Det må innarbeides som strategi i planperioden at det er svært viktig for Trondheim kommunes 
rekruttering at heltid blir en rettighet og deltid bare en mulighet. Dette må derfor være et 
prioritert mål. 

3) Det vedtas følgende endringer i planen: 
a. Ordet vurderes tas ut på side 10 i dokumentet, femte avsnitt.  Setningen blir da: ”For å 

tilpasse kommunen til vekslende bemanningsbehov må dagens virkemidler videreutvikles, og 
det må tas i bruk nye”… 

b. ”og å ha nødvendige fullmakter” tas inn på s4, 2. avsnitt, 2. setning. Setningen blir da: 
”Medarbeidere som gis slike oppgaver, må settes i stand til å utføre dem og ha nødvendige 
fullmakter”. 

4) Det vedtas følgende tillegg i planens pkt 5.4 Likestilling og mangfold: 
a. I teksten tas inn følgende siste setning i avsnitt 6: Blant annet skal kvalifiserte søkere med 

ikke-vestlig bakgrunn alltid innkalles til intervju. 
b. Nytt punkt under strategier: - Det skal årlig legges fram en oversikt over ansatte i Trondheim 

kommune der det framgår hvor stor andel som er ikke-vestlig. 
 

Bystyret ber om å få en egen sak tilbake som redegjør for bruken av lederavtalene som 
styringsverktøy. 
 
FLERTALLSMERKNAD - Ap, SV, Rødt, H, FrP, KrF: 
Komiteen viser til uttalelse fra KFU og ber rådmannen ta med seg denne i det videre arbeidet med 
planen. 

 
Saksordfører: Rune Olsø (Ap) 
 
Behandling: 
 
Arne Byrkjeflot (R) foreslo pva R, Ap, SV, Sp, MDG: 
Bystyret ber de styrende organ i alle kommunale foretak og heleide kommunale bedrifter, om å 
innarbeide prinsippene i arbeidsgiverpolitikken til Trondheim kommune i foretakene/bedriftene. 
 
Arne Byrkjeflot (R) foreslo: 
Til pkt. 5.6 : rekruttering og omstilling: Tilleggspunkt: 
•   Det opprettes et felles internt arbeidsmarked i Trondheim Kommune som også omfatter heleide 
kommunale foretak og foretak. Om mulig også stiftelser og IKS. 
 
Arne Byrkjeflot (R) foreslo: 
Til pkt. 4.2 økonomi : Første avsnitt strykes: (Når den private velstand øker, kan også forventninger 
og krav til offentlige velferdstilbud øke. Det blir et større sprik mellom det vi er vant til og forventer i 
vårt private liv og det vi kan forvente av det offentlige. Dette kalles ofte for rikdommens dilemma 
(ECON). Forventningsgapet er en stor utfordring for den kommunale tjenesteytingen. ) 
 



Espen Agøy Hegge (KrF) foreslo alternativ til innstillingens pkt 1: 
Trondheim skal arbeide imot sosial dumping. 
 
Merethe Baustad Ranum (H) fremmet følgende merknad pva H, V, KrF:  
Tiltak mot diskriminering 
Som et tiltak mot diskriminering av arbeidssøkere med en annen kulturbakgrunn enn majoriteten i 
befolkningen, ber bystyret rådmannen komme tilbake til bystyret med forslag til 
ansettelsesprosedyrer etter mønster fra tiltak foreslått i Oslo kommune. Blant annet bør det ses på 
muligheten for anonymisering av søknader før utvelgelse til intervju. 
 
Merethe Baustad Ranum (H) fremmet følgende merknad pva H, FrP, V, KrF:  
Omstilling og effektivisering 
I den vanskelige økonomiske situasjonen Trondheim kommune nå er inne i, er det påkrevet å finne 
hensiktsmessige omstillings- og effektiviseringstiltak. Bystyret ser derfor at det en periode kan være 
fornuftig å la stillingsressurser stå åpne ved naturlig avgang. Ledige ressurser kan overføres til de 
deler av virksomheten med størst behov for tilføring av ressurser. Bystyret ber videre rådmannen om 
å gjennomgå alle tidsbegrensede prosjekter med tanke på avvikling, eventuelt å legge oppgavene 
over i drift. 
 
Merethe Baustad Ranum (H) fremmet følgende merknad pva H, FrP, V, KrF:  
Seniorer som ressurs 
Bystyret mener at seniorene representerer en verdifull ressurs for kommunen. Bystyret ber derfor 
rådmannen om gjeninnføre ordningen med seniortillegg for eldre arbeidstagere. Bystyret finner at 
tidligere vedtatte innstramninger i denne ordningen har medført en nedprioritering av seniorpolitikken, 
noe som kan øke risikoen for at seniorer blir mindre motiverte til å stå lenger i jobb.  
 
Votering: 
Innstillingens første setning ble enstemmig vedtatt. 
Hegges forslag til pkt 1 fikk 34 stemmer (13H, 13FrP, 3KrF, 3V, 1PP, 1DEM) og falt. 
Innstillingen pkt 1 ble vedtatt mot 27 stemmer (13H, 13FrP, 1PP). 
Innstillingen pkt 2 ble vedtatt mot 30 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1PP). 
Innstillingen pkt 3 ble vedtatt mot 1 stemme (1PP). 
Innstillingen pkt 4 ble vedtatt mot 30 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1DEM). 
Innstillingens siste setning ble enstemmig vedtatt. 
Byrkjeflots forslag pva R, Ap, SV, Sp, MDG ble vedtatt mot 27 stemmer (13H, 13FrP, 1PP). 
Byrkjeflots forslag til pkt 5.6 fikk 3 stemmer (3R) og falt. 
Byrkjeflots forslag til pkt. 4.2 fikk 17 stemmer (13FrP, 3R, 1DEM) og falt. 
MDG, Sp, V sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
PP, DEM, MDG, Ap, SV, Sp sluttet seg til merknaden “Tiltak mot diskriminering” fra H. 
DEM, PP sluttet seg til merknaden ” Omstilling og effektivisering” fra H, som dermed ble en 
mindretallsmerknad. 
R, PP, DEM sluttet seg til merknaden ” Seniorer som ressurs” fra H, som dermed ble en 
mindretallsmerknad. 
 
VEDTAK: 
 



Bystyret vedtar Trondheim kommunes arbeidsgiverpolitikk 2010 - 2010, med de vedtatte endringer. 
1) Trondheim kommune skal arbeide mot sosial dumping og forsikre seg om at oppdragstakere for 

kommunen godtar solidaransvar som forutsetning for oppdraget og ikke bryter lov og 
avtaleverk. 

2) Det må innarbeides som strategi i planperioden at det er svært viktig for Trondheim kommunes 
rekruttering at heltid blir en rettighet og deltid bare en mulighet. Dette må derfor være et 
prioritert mål. 

3) Det vedtas følgende endringer i planen: 
a. Ordet vurderes tas ut på side 10 i dokumentet, femte avsnitt.  Setningen blir da: ”For å 

tilpasse kommunen til vekslende bemanningsbehov må dagens virkemidler videreutvikles, og 
det må tas i bruk nye”… 

b. ”og å ha nødvendige fullmakter” tas inn på s4, 2. avsnitt, 2. setning. Setningen blir da: 
”Medarbeidere som gis slike oppgaver, må settes i stand til å utføre dem og ha nødvendige 
fullmakter”. 

4) Det vedtas følgende tillegg i planens pkt 5.4 Likestilling og mangfold: 
a. I teksten tas inn følgende siste setning i avsnitt 6: Blant annet skal kvalifiserte søkere med 

ikke-vestlig bakgrunn alltid innkalles til intervju. 
b. Nytt punkt under strategier: -Det skal årlig legges fram en oversikt over ansatte i Trondheim 

kommune der det framgår hvor stor andel som er ikke-vestlig. 
 

Bystyret ber om å få en egen sak tilbake som redegjør for bruken av lederavtalene som 
styringsverktøy. 
 
Bystyret ber de styrende organ i alle kommunale foretak og heleide kommunale bedrifter, om å 
innarbeide prinsippene i arbeidsgiverpolitikken til Trondheim kommune i foretakene/bedriftene. 
 
 
FLERTALLSMERKNAD - Ap, SV, Rødt, H, FrP, KrF, MDG, Sp, V: 
Komiteen viser til uttalelse fra KFU og ber rådmannen ta med seg denne i det videre arbeidet med 
planen.. 

 
FLERTALLSMERKNAD – H, PP, DEM, MDG, Ap, SV, Sp: 
Som et tiltak mot diskriminering av arbeidssøkere med en annen kulturbakgrunn enn majoriteten i 
befolkningen, ber bystyret rådmannen komme tilbake til bystyret med forslag til 
ansettelsesprosedyrer etter mønster fra tiltak foreslått i Oslo kommune. Blant annet bør det ses på 
muligheten for anonymisering av søknader før utvelgelse til intervju. 
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SYKEFRAVÆR  
 
INNSTILLING: 

1. Trondheim kommunes innsats for å utvikle gode arbeidsmiljøer og redusere sykefraværet vil 
fra 2010 organiseres under prosjektorganisasjonen Langtidsfrisk Trondheim. 



2. Ledererfaring og kompetanse har stor betydning for sykefraværet ved de forskjellige enheter. 
Det er leders ansvar å legge forholdene til rette slik at sykefraværet blir lavest mulig. Dette 
må det tas hensyn til ved rekruttering av nye ledere. Alle ledere i kommunen må få grundig 
opplæring i håndtering av medarbeidere i forbindelse med sykefravær, og bevisstgjøres om 
viktigheten av kommunikasjon, og reglene om restarbeidsevne. 

3. I tillegg til sykefraværsstatistikk ber bystyret om å få framlagt årlig statistikk over utviklingen i 
gjennomsnittlig stillingsstørrelse, antall inneleide og midlertidig ansatte samt antall som er på 
attføring, rehabilitering, midlertidig uføretrygd samt uføretrygd. 

 
4. Bystyret slutter seg til hovedprinsippene i saken, men ber om at behandlinga av tiltakspakken 

i saksframlegget legges fram for endelig behandling i formannskapet. I tillegg vil bystyret 
fastslå: 
a) Det bør legges inn et definert mål for oppnåelseskravet i saken. Dette mål anslås til å 

være minst 10% nedgang/1 prosentpoeng for perioden fra 1 kvartal 2010 til ut første 
kvartal 2011. Bystyret forventer at tiltakene skal ha en effekt slik at fraværet er under 
9%. Deretter må saken til bystyre igjen for videre vurdering 

b) Bystyret etterlyser oppfølging av bystyresak 29/07 hvor man opprettet 
Arbeidsmiljøenheten. Der ble det i flertallsmerknad bedt om at ny enhet skulle ”ta opp i 
seg en styrket bedriftshelsetjeneste og deler av personaltjenesten som arbeider med 
forebyggende arbeidsmiljø og oppfølging av sykefravær”.  Bedriftshelsetjenesten og 
sykefraværsoppfølgingen burde i større grad fremheves i saken. 

c) Bystyret bevilget for noen år siden ekstra midler til hms tiltak. Det forutsettes at disse 
midlene er innkalkulert i tiltak framover. Bystyret ber Rådmannen orientere 
formannskapet om bruken og effekten av disse midlene. 

d) Seniortiltak er positivt da dette bidrar til et inkluderende arbeidsliv slik at flere kan jobbe 
lengre. 

e) Det framkommer i saken at tilrettelegging av arbeid for gravide ikke er godt nok 
implementert i Trondheim kommune. Dette bør inn som et tiltak . 

 
Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene Rødt, Ap og SV følger saken. 
Bystyret ber om at sak om kommunens sykefravær ved neste rullering blir sendt på høring hos 
arbeidstagerorganisasjonene før politisk behandling. Dette må også skje når forslag til konkret 
handlingsplan foreligger. 

 
Følgende oversendes formannskapet for videre behandling: 
1. Selv om sykefraværet generelt er høyt, er det store forskjeller mellom enhetene. Kommunen bør 

derfor sette i gang et Best practice -prosjekt, slik at man kan lære av dem som best håndterer 
disse utfordringene. Rådmannen bes komme tilbake med en sak til formannskapet om dette.  

2. Mandal kommune har siden 2003 jobbet med et eget nærværsprosjekt, jf sykefraværssaken 
side 4 pkt 1.2. Trondheim kommune bør se på muligheten for å starte et prøveprosjekt med 
utvidet egenmelding ved enkelte enheter, for å se om dette kan føre til bedret resultat i 
fraværsstatistikken. Tillit er bedre enn tvang. Rådmannen bes komme tilbake med en sak til 
formannskapet om dette.   

3. Rådmannen bes om å ta initiativ til et samarbeidsprosjekt med Senter for helsefremmende 
forskning ved Høgskolen i Sør-Trøndelag, med formål å få ned sykefraværet.  

4. Langtidsfriske enheter skal ikke gis spesiell belønning. 



5. Planlagt innsparing i 2011 på helsefremmende seniortiltak reverseres. Andel på heltid må kraftig 
opp. Andel midlertidig ansatte og innleide må kraftig ned. 

6. Kortere arbeidstid/6-timers dag innføres innenfor områder i helse- og velferd, barnehager og 
renhold som et langvarig prøveprosjekt. Grunnbemanning økes. I det minste som 
forsøksordninger over lang tid. Det tas inn vikarer fra første fraværsdag. 

7. Som tiltak i enheter med økt sykefravær over tid skal alle enheter ha din egen leder. Der det er 
over 35 ansatte må mellomlederne ha nødvendig myndighet til å ta avgjørelser/ha 
personalmyndighet. 

 
Saksordfører: Ingvill Kvernmo (Ap) 
 
Behandling: 
 
John Stene (Ap) foreslo pva Ap, H, SV (unntatt 4a), Sp, MDG: (endringer i kursiv): 
 
1. Trondheim kommunes innsats for å utvikle gode arbeidsmiljøer og redusere sykefraværet vil 

fra 2010 organiseres under prosjektorganisasjonen Langtidsfrisk Trondheim. Bystyret ber 
rådmannen om å sørge for at arbeidet organiseres slik at vi sikres en smidig og 
handlingsrettet prosjektorganisasjon.  

 
3. I tillegg til sykefraværsstatistikk ber bystyret om å få framlagt årlig statistikk over utviklingen i 

gjennomsnittlig stillingsstørrelse, antall inneleide og midlertidig ansatte samt antall som er på 
attføring, rehabilitering, midlertidig uføretrygd samt uføretrygd utviklingen i underliggende 
parametere som er viktig for å forstå og forklare sykefraværet. Dette kan være for 
eksempel være utviklingen i gjennomsnittlig stillingsstørrelse, antall på attføring, 
rehabilitering, midlertidig uføretrygd samt uføretrygd. Framlagt statistikk skal være ut i 
fra hva er mulig ut fra nåværende lønnssystem og nytt ERV-system. 

 
4.  

b)  Bystyret etterlyser oppfølging av bystyresak 29/07 hvor man opprettet 
Arbeidsmiljøenheten. Der ble det i flertallsmerknad bedt om at ny enhet skulle ”ta opp i 
seg en styrket bedriftshelsetjeneste og deler av personaltjenesten som arbeider med 
forebyggende arbeidsmiljø og oppfølging av sykefravær”. Bedriftshelsetjenesten og 
sykefraværsoppfølgingen burde i større grad fremheves i saken.  
Arbeidsmiljøenheten ble etablert etter bystyrevedtak i 2007, og har en sentral rolle i 
sykefraværsarbeidet. Bystyret ber om en egen sak som tar opp i seg en 
gjennomgang og vurdering av enhetens virksomhet. Både i forhold til måloppnåelse 
og oppfølging av bystyrets vedtak og merknad. 

 
c) Bystyret bevilget for noen år siden ekstra midler til hms tiltak. Det forutsettes at disse 

midlene er innkalkulert i tiltak framover. Bystyret ber Rådmannen orientere 
formannskapet om bruken og effekten av disse midlene.  
Det forutsettes at disse midlene er innkalkulert i tiltak framover med overordnet 
mål om nedgang i sykefraværet og konkrete mål på dette. 

 
 



Mona Bjørn (R) foreslo ny nest siste setning i pkt 3 i forslaget fra Stene: 
Bystyret ber også om at det i sykefraværsstatistikken fremgår hvor stor andel av fraværet som er 
svangerskapsrelatert. 
 
 
Merethe B. Ranum (H) foreslo pva H, FrP, V, KrF nytt pkt 4 f): 
Bystyret ber rådmannen evaluere konsekvensene av å la enhetsledere ha ansvar for flere enheter 
innen områdene skole, helse og velferd, og barnehager. Konklusjonene legges frem for bystyret før 
det arbeides videre med å la rektorer lede flere enheter. 
 
 
 
Votering: 
 
Innstillingen pkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Stenes forslag til pkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingen pkt 3 og Stenes forslag til pkt 3 ble Stenes forslag 
enstemmig vedtatt. 
Bjørns forslag til pkt 3 ble enstemmig vedtatt. 
Innledende tekst til pkt 4 ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 4a ble vedtatt mot 12 stemmer (7SV, 3R, 2MDG). 
Ved alternativ votering mellom innstillingen pkt 4b og Stenes forslag ble Stenes forslag enstemmig 
vedtatt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingen pkt 4c og Stenes forslag ble Stenes forslag enstemmig 
vedtatt. 
Innstillingen pkt 4d ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingen pkt 4e ble enstemmig vedtatt. 
Baustad Ranums forslag 4f fikk 37 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) og falt 
Innstillingens øvrige punkter 1-7 ble vedtatt oversendt rådmannen for å legges fram for 
formannskapet. 
KrF, V, H, PP, MDG sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
 
 
VEDTAK: 
 
1. Trondheim kommunes innsats for å utvikle gode arbeidsmiljøer og redusere sykefraværet vil fra 

2010 organiseres under prosjektorganisasjonen Langtidsfrisk Trondheim. Bystyret ber 
rådmannen om å sørge for at arbeidet organiseres slik at vi sikres en smidig og handlingsrettet 
prosjektorganisasjon.  

 
2. Ledererfaring og kompetanse har stor betydning for sykefraværet ved de forskjellige enheter. Det 

er leders ansvar å legge forholdene til rette slik at sykefraværet blir lavest mulig. Dette må det tas 
hensyn til ved rekruttering av nye ledere. Alle ledere i kommunen må få grundig opplæring i 
håndtering av medarbeidere i forbindelse med sykefravær, og bevisstgjøres om viktigheten av 
kommunikasjon, og reglene om restarbeidsevne.  



 
3. I tillegg til sykefraværsstatistikk ber bystyret om å få framlagt årlig statistikk over utviklingen i 

underliggende parametere som er viktig for å forstå og forklare sykefraværet. Dette kan være for 
eksempel være utviklingen i gjennomsnittlig stillingsstørrelse, antall på attføring, rehabilitering, 
midlertidig uføretrygd samt uføretrygd. Bystyret ber også om at det i sykefraværsstatistikken 
fremgår hvor stor andel av fraværet som er svangerskapsrelatert. 
Framlagt statistikk skal være ut i fra hva er mulig ut fra nåværende lønnssystem og nytt ERV-
system. 

 
4. Bystyret slutter seg til hovedprinsippene i saken, men ber om at behandlinga av tiltakspakken i 

saksframlegget legges fram for endelig behandling i formannskapet. I tillegg vil bystyret fastslå:  
 
a)  Det bør legges inn et definert mål for oppnåelseskravet i saken. Dette mål anslås til å være 

minst 10% nedgang/1 prosentpoeng for perioden fra 1 kvartal 2010 til ut første kvartal 2011. 
Bystyret forventer at tiltakene skal ha en effekt slik at fraværet er under 9%. Deretter må 
saken til bystyret igjen for videre vurdering  

b) Arbeidsmiljøenheten ble etablert etter bystyrevedtak i 2007, og har en sentral rolle i 
sykefraværsarbeidet. Bystyret ber om en egen sak som tar opp i seg en gjennomgang og 
vurdering av enhetens virksomhet. Både i forhold til måloppnåelse og oppfølging av bystyrets 
vedtak og merknad. 

c) Bystyret bevilget for noen år siden ekstra midler til hms tiltak. Det forutsettes at disse midlene 
er innkalkulert i tiltak framover med overordnet mål om nedgang i sykefraværet og konkrete 
mål på dette. 

d) Seniortiltak er positivt da dette bidrar til et inkluderende arbeidsliv slik at flere kan jobbe 
lengre.  

e) Det framkommer i saken at tilrettelegging av arbeid for gravide ikke er godt nok implementert i 
Trondheim kommune. Dette bør inn som et tiltak.  

 
 

FLERTALLSMERKNAD - R, Ap, SV, KrF, V, H, PP, MDG: 
Bystyret ber om at sak om kommunens sykefravær ved neste rullering blir sendt på høring hos 
arbeidstagerorganisasjonene før politisk behandling. Dette må også skje når forslag til konkret 
handlingsplan foreligger. 
 

 
Følgende oversendes formannskapet for videre behandling: 
1. Selv om sykefraværet generelt er høyt, er det store forskjeller mellom enhetene. Kommunen bør 

derfor sette i gang et Best practice -prosjekt, slik at man kan lære av dem som best håndterer 
disse utfordringene. Rådmannen bes komme tilbake med en sak til formannskapet om dette.  

2. Mandal kommune har siden 2003 jobbet med et eget nærværsprosjekt, jf sykefraværssaken 
side 4 pkt 1.2. Trondheim kommune bør se på muligheten for å starte et prøveprosjekt med 
utvidet egenmelding ved enkelte enheter, for å se om dette kan føre til bedret resultat i 
fraværsstatistikken. Tillit er bedre enn tvang. Rådmannen bes komme tilbake med en sak til 
formannskapet om dette.   

3. Rådmannen bes om å ta initiativ til et samarbeidsprosjekt med Senter for helsefremmende 
forskning ved Høgskolen i Sør-Trøndelag, med formål å få ned sykefraværet.  



4. Langtidsfriske enheter skal ikke gis spesiell belønning. 
5. Planlagt innsparing i 2011 på helsefremmende seniortiltak reverseres. Andel på heltid må kraftig 

opp. Andel midlertidig ansatte og innleide må kraftig ned. 
6. Kortere arbeidstid/6-timers dag innføres innenfor områder i helse- og velferd, barnehager og 

renhold som et langvarig prøveprosjekt. Grunnbemanning økes. I det minste som 
forsøksordninger over lang tid. Det tas inn vikarer fra første fraværsdag. 

7. Som tiltak i enheter med økt sykefravær over tid skal alle enheter ha din egen leder. Der det er 
over 35 ansatte må mellomlederne ha nødvendig myndighet til å ta avgjørelser/ha 
personalmyndighet. 
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RANHEIM VESTRE, STRANDOMRÅDE 4, REGULERINGSPLAN 
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan med bestemmelser for Ranheim vestre, Strandområde 4.  
 
Planen er vist på plankart i målestokk 1:1000, merket solem:hartmann, datert 17.03.09, sist endret 
28.10.09. Bestemmelsene er sist endret 28.10.09.  
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
 
Saksordfører: Torleif Hugdahl (SV). 
 
Behandling: 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan med bestemmelser for Ranheim vestre, Strandområde 4.  
 
Planen er vist på plankart i målestokk 1:1000, merket solem:hartmann, datert 17.03.09, sist endret 
28.10.09. Bestemmelsene er sist endret 28.10.09.  
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
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KVENILD SØNDRE OG ØSTRE, TORGAARD VESTRE, REGULERINGSPLAN 



 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar som vist på kart i målestokk 1:1000, merka Reinertsen AS senest datert 17.11.2009 
med bestemmelser senest datert 17.11.2009. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
FLERTALLSMERKNAD – H, FrP, KrF, Ap, SV, Sp, MDG, DEM: 
Gang- og sykkelvei er regulert inn langs RV704 fra rundkjøring mot Østre Rosten og frem langs 
”Rema1000”-tomta. Det vil være naturlig i forbindelse med regulering av Torgårdsletta å forlenge 
denne gang- og sykkelveien langs RV704 fram til Røddeveien. 
Imidlertid vurderes i dag endring av trase for RV 704 bl. a. over Torgårdsletta. Derfor fremmes ikke 
forslag om gang- og sykkelveien nå, men komiteen forutsetter at behovet nøye vurderes ved evt. 
omlegging av RV 704. 
 
Saksordfører: Heidi Eidem (Ap). 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
PP sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar som vist på kart i målestokk 1:1000, merka Reinertsen AS senest datert 17.11.2009 
med bestemmelser senest datert 17.11.2009. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
 
FLERTALLSMERKNAD – H, FrP, KrF, Ap, SV, Sp, MDG, DEM, PP: 
Gang- og sykkelvei er regulert inn langs RV704 fra rundkjøring mot Østre Rosten og frem langs 
”Rema1000”-tomta. Det vil være naturlig i forbindelse med regulering av Torgårdsletta å forlenge 
denne gang- og sykkelveien langs RV704 fram til Røddeveien. 
Imidlertid vurderes i dag endring av trase for RV 704 bl. a. over Torgårdsletta. Derfor fremmes ikke 
forslag om gang- og sykkelveien nå, men komiteen forutsetter at behovet nøye vurderes ved evt. 
omlegging av RV 704. 
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TORGÅRD 310/1, REGULERINGSPLAN  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Torgård (310/1) som vist på kart i målestokk 1:1000, merka 
Rambøll, senest datert 17.11.2009 med bestemmelser senest datert 17.11.2009. 



 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr.1. 
 
FLERTALLSMERKNAD – H, FrP, KrF, Ap, SV, Sp, MDG, DEM: 
Gang- og sykkelvei er regulert inn langs RV704 fra rundkjøring mot Østre Rosten og frem langs 
”Rema1000”-tomta. Det vil være naturlig i forbindelse med regulering av Torgårdsletta å forlenge 
denne gang- og sykkelveien langs RV704 fram til Røddeveien. 
Imidlertid vurderes i dag endring av trase for RV 704 bl. a. over Torgårdsletta. Derfor fremmes ikke 
forslag om gang- og sykkelveien nå, men komiteen forutsetter at behovet nøye vurderes ved evt. 
omlegging av RV 704. 
 
Saksordfører: Heidi Eidem (Ap). 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
PP, R, V sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Torgård (310/1) som vist på kart i målestokk 1:1000, merka 
Rambøll, senest datert 17.11.2009 med bestemmelser senest datert 17.11.2009. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr.1. 
 
FLERTALLSMERKNAD – H, FrP, KrF, Ap, SV, Sp, MDG, DEM, PP, R, V: 
Gang- og sykkelvei er regulert inn langs RV704 fra rundkjøring mot Østre Rosten og frem langs 
”Rema1000”-tomta. Det vil være naturlig i forbindelse med regulering av Torgårdsletta å forlenge 
denne gang- og sykkelveien langs RV704 fram til Røddeveien. 
Imidlertid vurderes i dag endring av trase for RV 704 bl. a. over Torgårdsletta. Derfor fremmes ikke 
forslag om gang- og sykkelveien nå, men komiteen forutsetter at behovet nøye vurderes ved evt. 
omlegging av RV 704. 
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ØSTRE ROSTEN 64, OBS BYGG SYD, PRIVAT FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar privat reguleringsplan for Østre Rosten 64, OBS Bygg Syd, som vist på kart i 
målestokk 1:1000, merket Asplan Viak, sist endret 07.12.2009, og i planbestemmelser sist endret 
07.12.2009. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
 



Saksordfører: Svein Otto Nilsen (DEM). 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar privat reguleringsplan for Østre Rosten 64, OBS Bygg Syd, som vist på kart i 
målestokk 1:1000, merket Asplan Viak, sist endret 07.12.2009, og i planbestemmelser sist endret 
07.12.2009. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1.  
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NYGATA 2 OG 4 - SALG AV EIENDOM  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar å selge eiendommen Nygata 2 og 4, gnr. 408 bnr. 12, til Nordic Estate AS for  
kr 30 000 000,-. 
Salgssummen benyttes til anskaffelse av erstatningsboliger. 
 
Saksordfører: Torgny Hagerup (FrP) 
 
Behandling: 
Votering: 
Innstillingen ble vedtatt mot 3 stemmer (3R). 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar å selge eiendommen Nygata 2 og 4, gnr. 408 bnr. 12, til Nordic Estate AS for  
kr 30 000 000,-. 
Salgssummen benyttes til anskaffelse av erstatningsboliger. 
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HELHETLIG AKTIVITETSPLAN FOR GRANÅSEN  



 
INNSTILLING: 
Rådmannen bes ta kontakt med eier av Sivilforsvarsleiren for å undersøke mulighetene for framtidig 
bruk og eventuell kommunal overtakelse av leiren. Bygningsmassen og området er meget viktig for å 
kunne videreutvikle Granåsen som idrettsanlegg.  
Rådmannen bes legge fram et notat om dette fram mot bystyrets møte. 
 
Bystyret vedtar at det igangsettes områderegulering av Granåsen skianlegg. 
Helhetlig aktivitetsplan fase 1 for områdereguleringen. Områdereguleringen skal inkludere privat bolig 
på området og sivilforsvarets leir. 
 
Saksordfører: Lars Sperre (Ap) 
 
Behandling: 
Jon Gunnes (V) foreslo pva V, Ap, H, KrF alternativt forslag: 
Bystyret vedtar at det igangsettes områderegulering av Granåsen skianlegg. 
Helhetlig aktivitetsplan fase 1 for områdereguleringen. Områdereguleringen skal inkludere 
privat bolig på området og sivilforsvarets leir. 
  
Jon Gunnes (V) fremmet følgende merknad pva V, Ap, H, KrF: 
Rådmannen bes holde kontakt med eier av sivilforsvarsleiren slik at bygningsmasse og tomteareal 
kan utnyttes til idrettslige formål i fremtiden. Sambruk med permanent barnehage skal også vurderes. 
Bystyret ber rådmannen avklare om beredskapsutstyr som i dag lagres i Granåsen kan 
samlokaliseres ved en av de nye brannstasjonene som skal bygges. 
 
Trond Svenkerud (PP) foreslo: 
Bystyret ber om at det i reguleringsplanen som skal utarbeides i Granåsenområdet legges til rette for 
aktiviteter/idrett også for de handicappede. 
Bystyret ber om at mulige tiltak p forhånd diskuteres med handicapidrettslaget. 
 
Odd Anders With (KrF) fremmet følgende merknad pva KrF: 
Bystyret viser til at Trondheimsregionen trolig er verdens største tettsted for rulleskibrukere, samtidig 
som trøndere har en solid historisk tradisjon for å utmerke seg både i bredde og topp innen 
skiidretten. For at dette skal kunne fortsette, er det viktig å legge forholdene til rette for at 
skiidrettens mange utøvere kan praktisere både trening og konkurranse på en tilfredsstillende og 
trygg måte hele året. Det økende antall rulleskibrukere på veier og fortau representerer en stor 
utfordring for trygghet og trafikksikkerhet, ikke minst for de yngste. I skimiljøet arbeides det nå med 
tanken om å etablere en rulleskiløype i Granåsen-området. Bystyret viser til rådmannens positive 
omtale av saken og ber han gå inn i en slik dialog, for om mulig, sammen med både skimiljøet og 
næringslivet, å få realisert en slik ambisjon. 
  
Votering: 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Gunnes’ forslag ble Gunnes’ forslag enstemmig 
vedtatt. 
Svenkeruds forslag ble enstemmig vedtatt. 
FrP, R, PP, DEM, MDG, SV, Sp sluttet seg til merknaden fra V, Ap, H, KrF. 



V, H, PP, FrP, DEM, Ap, SV, MDG sluttet seg til merknaden fra KrF. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar at det igangsettes områderegulering av Granåsen skianlegg. 
Helhetlig aktivitetsplan fase 1 for områdereguleringen. Områdereguleringen skal inkludere 
privat bolig på området og sivilforsvarets leir. 
 
Bystyret ber om at det i reguleringsplanen som skal utarbeides i Granåsenområdet legges til rette for 
aktiviteter/idrett også for de handicappede. 
Bystyret ber om at mulige tiltak p forhånd diskuteres med handicapidrettslaget. 
 
FLERTALLSMERKNAD - V, Ap, H, KrF, FrP, R, PP, DEM, MDG, SV, Sp: 
Rådmannen bes holde kontakt med eier av sivilforsvarsleiren slik at bygningsmasse og tomteareal 
kan utnyttes til idrettslige formål i fremtiden. Sambruk med permanent barnehage skal også vurderes. 
Bystyret ber rådmannen avklare om beredskapsutstyr som i dag lagres i Granåsen kan 
samlokaliseres ved en av de nye brannstasjonene som skal bygges. 
 
FLERTALLSMERKNAD – KrF, V, H, PP, FrP, DEM, Ap, SV, MDG: 
Bystyret viser til at Trondheimsregionen trolig er verdens største tettsted for rulleskibrukere, samtidig 
som trøndere har en solid historisk tradisjon for å utmerke seg både i bredde og topp innen 
skiidretten. For at dette skal kunne fortsette, er det viktig å legge forholdene til rette for at 
skiidrettens mange utøvere kan praktisere både trening og konkurranse på en tilfredsstillende og 
trygg måte hele året. Det økende antall rulleskibrukere på veier og fortau representerer en stor 
utfordring for trygghet og trafikksikkerhet, ikke minst for de yngste. I skimiljøet arbeides det nå med 
tanken om å etablere en rulleskiløype i Granåsen-området. Bystyret viser til rådmannens positive 
omtale av saken og ber han gå inn i en slik dialog, for om mulig, sammen med både skimiljøet og 
næringslivet, å få realisert en slik ambisjon. 
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EN FORELØPIG MELDING OM UTVIKLINGEN AV OPPLÆRINGSTILBUDET FOR 
ELEVER MED VANSKER INNENFOR AUTISMESPEKTERET  
 
INNSTILLING: 
Bystyret tar til orientering meldingen om utviklingen av opplæringstilbudet for elever med vansker 
innenfor autismespekteret. 
 
Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene Ap, H, FrP, KrF og R følger saken: 
I det helhetlige spesialpedagogiske arbeidet i trondheimsskolen er det viktig at ressurssentrene ved 
Dalgård og Åsveien skoler fungerer godt innen sine fagområder. Arbeidet som gjøres av 
ressursentrene må spille en viktig rolle i arbeidet med å videreutvikle det spesialpedagogiske 
tilbudet. Det må derfor avklares tydelig hvilke oppgaver som tilligger ressurssentrene, forsterka 
nærskoletilbud, og nærskolen. 



 
Saksordfører: Trine Sumstad Wigtil (Ap) 
 
Behandling: 
 

- John Stene (Ap) fratrådte, inhabil iht forv.lov §6, 2. ledd. 
 
Hanne Moe Bjørnbet (Ap) foreslo: 
Bystyret vedtok i 2003 at opptaksmyndighet for Åsveien skole og ressurssenter ligger hos rektor. 
Bystyret registrerer imidlertid at det er etablert en praksis hvor opptaket foretas av 
oppvekstkontoret.  
Bystyret ber rådmannen om å legge frem opptaksmyndighet til opplæringstilbudet til ny 
bystyrebehandling. Rådmannen bes i tilknytting til dette også kort drøfte erfaringene fra opptaket 
etter at praksisen ble endret, oppvekstkontorets og fagutvalgets rolle, og hvilke kriterier som legges 
til grunn ved opptak.  
 
Hanne Moe Bjørnbet (Ap) fremmet følgende merknad pva Ap: 
Merknadsstiller forutsetter at den opptaksmyndighet som ble vedtatt i Bystyret i 2003 følges. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Bjørnbets forslag ble enstemmig vedtatt. 
PP, V, DEM, Sp, SV sluttet seg til flertallsmerknaden fra komiteen. 
SV, MDG, DEM, V, KrF, PP, Sp, H, FrP sluttet seg til merknaden fra Ap. 
 

VEDTAK: 
 
Bystyret tar til orientering meldingen om utviklingen av opplæringstilbudet for elever med vansker 
innenfor autismespekteret. 
 
Bystyret vedtok i 2003 at opptaksmyndighet for Åsveien skole og ressurssenter ligger hos rektor. 
Bystyret registrerer imidlertid at det er etablert en praksis hvor opptaket foretas av 
oppvekstkontoret.  
Bystyret ber rådmannen om å legge frem opptaksmyndighet til opplæringstilbudet til ny 
bystyrebehandling. Rådmannen bes i tilknytting til dette også kort drøfte erfaringene fra opptaket 
etter at praksisen ble endret, oppvekstkontorets og fagutvalgets rolle, og hvilke kriterier som legges 
til grunn ved opptak.  
 
FLERTALLSMERKNAD - Ap, H, FrP, KrF, R, PP, V, DEM, Sp, SV: 
I det helhetlige spesialpedagogiske arbeidet i trondheimsskolen er det viktig at ressurssentrene ved 
Dalgård og Åsveien skoler fungerer godt innen sine fagområder. Arbeidet som gjøres av 
ressursentrene må spille en viktig rolle i arbeidet med å videreutvikle det spesialpedagogiske 
tilbudet. Det må derfor avklares tydelig hvilke oppgaver som tilligger ressurssentrene, forsterka 
nærskoletilbud, og nærskolen. 
 



FLERTALLSMERKNAD – Ap, SV, MDG, DEM, V, KrF, PP, Sp, H, FrP: 
Merknadsstiller forutsetter at den opptaksmyndighet som ble vedtatt i Bystyret i 2003 følges. 
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PRESTHUSVEGEN PÅ RANHEIM - PRIVAT FORSLAG FRA SVEIN OTTO NILSEN 
(DEM)  
 
INNSTILLING: 
Forslaget avvises. 
 
Saksordfører: Hans Borge (FrP). 
 
Behandling: 
 
Svein Otto Nilsen (DEM) tok opp sitt opprinnelige forslag: 
Bystyret ber rådmannen se på muligheten til å åpne Presthusvegen igjen ved jernbaneundergangen. 
Det tas kontakt med jernbaneverket med tanke på å utvide dagens undergang slik at både biler og 
fotgjengere / syklister kan ferdes trygt på strekningen. 
Det betinger selvfølgelig også fartsreduserende tiltak samt andre tiltak som sikrer gående og syklister. 
Bystyret ser det også viktig at det blir fremlagt en helhetlig plan over fremtidige veibehov hvor man 
legger vekt på all planlagt utbygging i området. 
 
Votering: 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Nilsens forslag ble innstillingen vedtatt mot 2 stemmer 
(1H, 1DEM) avgitt for Nilsens forslag. 
 
VEDTAK: 
 
Forslaget avvises. 
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VALG AV STYRE TIL STAVNE ARBEID OG KOMPETANSE KF  
 
Forslag til innstilling: 
Til styre i Stavne arbeid og kompetanse KF velges følgende 5 medlemmer for 2 år: 
 
1. 
2. 
3. 



4. 
5. 
 
Som leder velges: 
Som nestleder velges: 
 
Behandling: 
Aase Sætran (Ap) og Yngve Brox (H) foreslo: 
Leder: Jan Yngvar Kiel (Sp) 
Nestleder: Nina Wikan (H) 
Medlem: Sissel Trønsdal (Ap) 
Medlem: Mona Bjørn (Rødt) 
Medlem: Odd Anders With (KrF) 
 
Votering: 
Forslaget fra Sætran og Brox ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Til styre i Stavne arbeid og kompetanse KF velges følgende 5 medlemmer for 2 år: 
1. Jan Yngvar Kiel (Sp) 
2. Nina Wikan (H) 
3. Sissel Trønsdal (Ap) 
4. Mona Bjørn (R) 
5. Odd Anders With (KrF) 
 
Som leder velges: Jan Yngvar Kiel (Sp) 
Som nestleder velges: Nina Wikan (H) 
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ENDRINGER FOR FREMSKRITTSPARTIET  
 
Forslag til innstilling: 
Anders Alseth, FrP, innvilges fritak fra sine verv for resten av valgperioden. 
Unni Myklevoll, FrP, innvilges fritak fra sine verv for resten av valgperioden. 
Atle Maaø, FrP, blir siste vara i Helse- og velferdskomiteen, Byutviklingskomiteen og 
Oppvekstkomiteen for resten av valgperioden. 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 



 
VEDTAK: 
 
Anders Alseth, FrP, innvilges fritak fra sine verv for resten av valgperioden. 
Unni Myklevoll, FrP, innvilges fritak fra sine verv for resten av valgperioden. 
Atle Maaø, FrP, blir siste vara i Helse- og velferdskomiteen, Byutviklingskomiteen og 
Oppvekstkomiteen for resten av valgperioden. 
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ENDRING FOR SOSIALISTISK VENSTREPARTI  
 
Forslag til innstilling: 
Kenneth T. Kjelsnes velges som 6.vara i Formannskapet under Opokus permisjon i perioden 
01.01.2010 – 31.05.2010. 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Kenneth T. Kjelsnes velges som 6.vara i Formannskapet under Opokus permisjon i perioden 
01.01.2010 – 31.05.2010. 
 
 
  
Sak 17/2010 
 
ENDRINGER FOR RØDT  
 
Forslag til innstilling: 
Mona Bjørn innvilges permisjon fra 01.02.2010 til og med 31.12.2010. 
Åsmund Sunde Valseth blir fast medlem i Helse- og velferdskomiteen fra 01.02.2010 til og med  
31.12.2010. 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 



 
Trondheim kommune 
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Mona Bjørn innvilges permisjon fra 01.02.2010 til og med 31.12.2010. 
Åsmund Sunde Valseth blir fast medlem i Helse- og velferdskomiteen fra 01.02.2010 til og med 
31.12.2010. 
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Rita Ottervik 
Ordfører 
 
 
 
Yngve Brox 
 
                       Kari Aarnes 


